
Političari o najavi Ivana Penave da će raditi na tome da djeca
zajedno sjede u razredima. Jedni su snažno za dok se drugi isto
tako snažno protive tome

VUKOVAR, Koliko je pitanje odvojenih škola u Vukovaru i najava gradonačelnika Vukovara Ivana Penave da će raditi na njihovom spajanju
osjetljiva i bitna govori i činjenica da su se u raspravu na tu temu vrlo brzo uključile sve političke stranke. Svi oni, ponukani raznim razlozima,
sudjeluju u raspravi i iznose svoje argumente.

Još tijekom izborne kampanje Penava je rekao kako će, ako dobije još jedan mandat, raditi na ujedinjavanju odvojenih škola i vrtića.

Govoreći na ovu temu kazao je i kako se od ponuđena tri modela nastave za pripadnike nacionalnih manjina u Hrvatskoj „pod pritiskom SDSS-a
u Vukovaru provodi najrigidniji model“ kao i da se „nije poštovalo slovo zakona, prema kojemu roditelji mogu izabrati po kojem modelu će im
djeca pohađati nastavu“.

Njegov prijedlog podržava i predsjednik Hrvatske konzervativne stranke i saborski zastupnik Marijan Pavliček, koji je do proših izbora obnašao
dužnost zamjenika gradonačelnika, koji je mišljenja da je glavni uzrok sukoba učenika u gradu upravo odvojenost škola. Najavio je kako će u
Hrvatskom saboru pokrenuti inicijativu o promjeni državnog pedagoškog standarda u osnovnim i srednjim školama.
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„ZNAM DA ĆE SE TOMU PROTIVITI HDZ I SDSS, ALI ZNAM DA ĆE TO VEĆINA GRAĐANA
VUKOVARA OD MENE OČEKIVATI. DOŠLO JE VRIJEME DA DJECA VIŠE NE IDU U ODVOJENE

ŠKOLE I VRTIĆE“, REKAO JE PENAVA.

„TO NIJE BILO, U PRAKSI TO NIJE POSTOJALO, NEGO SE VRŠIO PRITISAK NA LJUDE DA
MORAJU ODABRATI MODEL KOJI JE NAJRIGIDNIJI, A UJEDNO NAJPRIHVATLJIVIJI ZA

ODREĐENU POLITIČKU STRUKTURU. NIJE NORMALNO DA DJECA NE IDU ZAJEDNO U
ŠKOLE I DA SE NE POZNAJU. OKUPITI ĆEMO ŠIROKU ZAJEDNICU GRAĐANA, UDRUGA,
STRUČNJAKA I POLITIČARA KAKO BISMO UJEDINILI VUKOVARSKE ŠKOLE I OMOGUĆILI

MLADIMA DA ZAJEDNO UČE, DRUŽE SE I ODRASTAJU“, REKAO JE PENAVA.

„MLADI U VUKOVARU PARALELNO ŽIVE TAKO DA JE VIŠE OD 20 GENERACIJA UČENIKA
RAZLIČITO UČILO O DOMOVINSKOM RATU, OLUJI, VOJNO-REDARSTVENIM AKCIJAMA…

POTREBNE SU PROMJENE ZAKONA KOJE BI OMOGUĆILE DA DJECA IDU ZAJEDNO U
ŠKOLE, A DA UČENICI NACIONALNIH MANJINA, AKO ŽELE, MOGU POHAĐATI DOPUNSKU
NASTAVU I UČITI O SVOJOJ POVIJESTI, VJERONAUKU… TO JE JEDINI PRAVI I ISPRAVAN PUT

ZA BUDUĆNOST GRADA”, REKAO JE PAVLIČEK.
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Slično razmišlja i predsjednik vukovarskog HDZ-a Nikola Mažar koji smatra da je spajanje razreda smjer u kojem Vukovar radi svoje dalje
budućnosti i budućnosti djece treba ići.

Tijekom izborne kampanje novo izabrani predsjednik Gradskoga vijeća Vukovara Željko Sabo najavio je da će ukoliko bude izabran za
gradonačelnika odmah staviti prijedlog na Gradsko vijeće grada Vukovara da se raspiše referendum vezano za obrazovanje kako vrtića tako i
osnovnih škola u gradu Vukovaru.

U isto vrijeme predstavnici srpske nacionalne manjine u Vukovaru i Hrvatskoj imaju sasvim drugačije mišljenje.

„MEĐUTIM, TO NE MOŽE BITI ODLUKA JEDNOGA ČOVJEKA, NEGO SE O TOME MORA
POSTIĆI KONSENZUS SVIH STRANAKA. ZA TO JE POTREBNA PROMJENA ZAKONA U

HRVATSKOM SABORU. HDZ JEST ZA TAJ SMJER DA DJECA ZAJEDNO IDU U ŠKOLE. RADI SE
O KOMPLEKSNOM PITANJU KOJE SE NE SMIJE I NE MOŽE “LOMITI PREKO KOLJENA”.
MORAMO ZAJEDNIČKI ODABRATI MODEL ŠKOLOVANJA KOJI JE NAJBOLJI ZA DJECU I

GRAD“, REKAO JE MAŽAR.

„GRAĐANI VUKOVARA MORAJU DA SAMI SE IZJASNE ŠTO ŽELE, I DA SHVATE, I DA
SHVATIMO SVI ŠTO ŽELE VUKOVARCI I RODITELJI TE DJECE. DA LI JE TO ODVOJENA

ŠKOLA KAO ŠTO JESTE I VRTIĆA ILI DA PROMIJENIMO TAJ MODEL“, REKAO JE SABO KOJI
NIJE IZABRAN ZA GRADONAČELNIKA ALI KOJI OBNAŠA DUŽNOST PREDSJEDNIKA

GRADSKOGA VIJEĆA I ČIJA ĆE RUKA OČIGLEDNO IĆI U TOME SMJERU AKO DOĐE TO
PITANJE NA DNEVNI RED.
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Dodaje i kako pravo na školovanje na manjinskom jeziku i pismu pripadnici srpske nacionalne manjine crpe isključivo iz hrvatskih zakona tako
da sve ovakve inicijative imaju jasan put koji bi morale proći.

Isto razmišlja i donedavni zamjenik gradonačelnika Vukovara iz reda srpske nacionalne manjine Srđan Milaković koji je i predsjednik
Demokratskog saveza Srba

Ideji Ivana Penave protivi se i predsjednik SDSS-a Milorad Pupovac ističući kako o nečemu takvome ne može odlučivati gradonačelnik nego se
odluka o tome donosi u Hrvatskom saboru.

„MODELI OBRAZOVANJA U VUKOVARU, KAO I U HRVATSKOJ, NISU NIČIJI HIR NEGO DA
SE RADI O PRAVU MANJINA KOJE JE REGULIRANO USTAVNIM ZAKONOM O PRAVIMA

NACIONALNIH MANJINA. NEKI LJUDI OČIGLEDNO JOŠ UVIJEK NISU SHVATILI DA
PRIPADNICI MANJINSKIH ZAJEDNICA KONZUMIRAJU PRAVA KOJA IM PRIPADAJU PREMA
ZAKONU USVOJENOM U SABORU OD VEĆINE, ALI I PREMA USTAVNOM ZAKONU ZA KOJI

JE GLASALA DVOTREĆINSKA VEĆINA“, KAŽE PREDSJEDNIK VUKOVARSKOG SDSS-A I
ZAMJENIK GRADONAČELNIKA VUKOVARA IZ REDA SRPSKE NACIONALNE MANJINE

SRĐAN KOLAR.

„AKO REPUBLIKA HRVATSKA ODLUČI DA SRBIMA NISU POTREBNE TAKVE ŠKOLE ILI DA
ĆE IM TO PRAVO U ODREĐENOM ODLIKU USKRATITI, TO JE STVAR NJENE ODLUKE – A NE

LOKALNE VLASTI ILI PRIPADNIKA NACIONALNIH MANJINA. UKOLIKO BI PENAVINA
INICIJATIVA NEKAKO USPJELA TO BI DOVELO DO OZBILJNOG KRŠENJA HRVATSKIH

ZAKONA ALI I NIZA MEĐUNARODNIH SPORAZUMA KOJIMA JE HRVATSKA POTPISNIK.
KADA BI TO USPJELO POSTAVILO BI SE I PITANJE ŠTO ĆE BITI SA ŠKOLAMA ZA

TALIJANSKU, MAĐARSKU ILI ČEŠKU NACIONALNU MANJINU“, REKAO JE KOLAR.

„SVAKAKO DA ĆEMO BITI PROTIV TAKVOGA PRIJEDLOGA UKOLIKO ON DOĐE NA
DNEVNI RED GRADSKOGA VIJEĆA. RADI SE O JEDINOM PRAVU ZA VUKOVARSKE SRBE

KOJE SE JOŠ KOLIKO – TOLIKO PRAKTICIRA U PRAKSI. SVE OSTALO JE POSTALO MRTVO
SLOVO NA PAPIRU“, REKAO JE MILAKOVIĆ.
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Tijekom svoje zadnje posjete Vukovaru na ovu temu kratko je govorio i predsjednik RH Zoran Milanović pozivajući aktere da se dogovore.

Tekst je potican sredstvima u sklopu projekta Novinarske izvrsnosti Agencije za elektroničke medije.
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„OVO PITANJE REGULIRANO JE USTAVNIM ZAKONOM O PRAVIMA NACIONALNIH
MANJINA KAO I NIZOM DRUGIH SPORAZUMA KOJIMA JE HRVATSKA POTPISNIK. PENAVA
POSLIJE ĆIRILICE, RATNIH ZLOČINA I NAVIJAČKIH SUKOBA SADA PRONAŠAO JOŠ JEDNU

TEMU ZA PODIZANJE POLITIČKO-ETNIČKIH TENZIJA U VUKOVARU I HRVATSKOJ.
MEĐUNARODNE DOKUMENTE, KOJE JE REPUBLIKA HRVATSKA RATIFICIRALA I

PRETVORILA U SVOJ ZAKONODAVNI OKVIR, PENAVA ŽELI PROGLASITI NEVAŽEĆIM U
VUKOVARU. TO JE VEĆ UČINIO S ĆIRILICOM. ON NA PODRUČJU VUKOVARA ŽELI

SUSPENDIRATI MEĐUNARODNE DOKUMENTE I DOMAĆE ZAKONE TE PONIŠTITI PRAVA
SRPSKE ZAJEDNICE I UĆI U SUKOB S CENTRALNOM VLAŠĆU U ZAGREBU. TO JE SMISAO I

LOGIKA NJEGOVA POLITIČKOG DJELOVANJA: NA PRAVIMA SRBA ODRŽAVATI TENZIJE I
PROIZVODITI I ORGANIZIRATI LOV NA POLITIČKE VJEŠTICE“, REKAO JE PUPOVAC.

„NE ŽELIM O TOME GOVORITI JER KADA GOD SAM NEŠTO REKAO NIJE VALJALO. KAO
PREDSJEDNIK VLADE RH PROVODIO SAM HRVATSKE ZAKONE KADA JE BILA RIJEČ O

PRAVU MANJINE NA DVOJEZIČNOST I TADA SAM NAZIVAN ČETNIKOM. NEKA SE
DOGOVORE ŠTO HOĆE. NEKA PUPOVAC I EKIPA OD PAR TISUĆA LJUDI KOJI GLASAJU ZA

NJEGA DOGOVORE ŠTO HOĆE“, PORUČIO JE MILANOVIĆ.


